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Protokół Nr 38/18 z dnia 24 kwietnia  2018 roku 

 

z posiedzenia połączonych stałych Komisji Rady Miasta tj.: Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu, Zdrowia i Rodziny, Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Miasta, Komisji Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Ochrony Środowiska 

oraz Prawa i Porządku Publicznego Rady Miasta Grajewo, odbytego w dniu  

24 kwietnia 2018 roku. Miejsce posiedzenia  - sala konferencyjna Urzędu 

Miasta Grajewo (ul. Strażacka 6A - 19-200 Grajewo).  

Posiedzeniu przewodniczył – Pan Kazimierz Podlaski– Przewodniczący Komisji   

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Miasta Rady Miasta Grajewo 

Godz. rozpoczęcia – 9.00 

Godz. zakończenia – 11.45 

Stan liczbowy członków Komisji – 20 radnych 

Obecnych – 20  

W posiedzeniu udział wzięli członkowie trzech Komisji w składzie:  

1. Babul Tomasz 

2. Boć Edward 

3. Chełmińska Scholastyka 

4. Chiliński Ryszard 

5. Chrzanowska-Karwowska Aneta Ewa 

6. Dembiński Wiesław Janusz 

7. Fadrowski Zbigniew 



8.  Fidura Jerzy 

9.  Formejster Wojciech Szczepan 

10.  Grabowska Wioleta 

11. Jagielska Henryka 

12. Wojciech Dariusz Maleszewsk 

13.  Mścichowski Andrzej 

14.  Niewiarowski Andrzej 

15.  Opara Anna 

16.  Paszkowski Tomasz 

17. Podlaski Kazimierz 

18.  Purwin Daniel 

19. Stefańska Monika 

20. Stuchła Marcin  

/Lista obecności stanowi Zał. Nr 1 do prot./. 

Goście: / Wg listy obecności stanowiącej Zał. Nr 2 do prot./. 

Ad 1 

/-Otwarcie posiedzenia/. 

Przewodniczący trzech stałych komisji :  

1/ Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu...RM 

1/  Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty...RM 

2/  Andrzej Niewiarowski–  Przewodniczący Komisji Gospodarki...RM 

 spośród siebie wyłonili na przewodniczącego obrad: 

 Kazimierza Podlaskiego -  Przewodniczącego Komisji Budżetu…..RM.  

Pan Kazimierz Podlaski- Przewodniczący Obrad 



Dokonał otwarcia posiedzenia połączonych Komisji Rady Miasta, witając 

wszystkie przybyłe osoby. Stwierdził, że na stan 20 radnych/członków trzech 

Komisji, aktualnie w posiedzeniu bierze udział 17 radnych ( wg listy 

obecności), co stanowi  o prawomocności obrad ( quorum). 

Ad 2 

/- Przedstawienie porządku obrad połączonych Komisji/. 

/ Zawiadomienie zawierające porządek obrad stanowi Zał. Nr 3 do prot./ 

Zawiadomienie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji  - w wersji elektronicznej (tablety) 

Pan Kazimierz Podlaski  - Przewodniczący Obrad 

Poprzez odczytanie przedstawił następujący porządek obrad połączonych 

Komisji Rady Miasta:  

Proponowany prządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia połączonych Komisji. 

3. Informacja na temat działalności: 

a) Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Grajewie. Formy pomocy 

mieszkańcom znajdującym się w trudnej sytuacji materialnej, 

niepełnosprawnym, chorym i w podeszłym wieku. Informacja o realizacji 

programów „Rodzina Trzy+” oraz „Grajewskiej Karty Seniora” w 2017 r.  

b) Klubu „Zdrowie i Trzeźwość” - plany i zamierzenia do realizacji w 2018 r.  

c) Środowiskowego Domu Samopomocy – plany i zamierzenia do realizacji  

w 2018 r. 

d) Klubu Seniora – sprawozdanie za 2017 rok, plany i zamierzenia do realizacji 



w 2018 r. 

4. Miejska Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Grajewie – 

plany i zamierzenia do realizacji w 2018 r. 

5. Ocena stanu dróg miejskich po okresie zimowym. Utrzymanie dróg i zakres 

prac remontowych. Informacje o ilości wniosków przedłożonych  

o odszkodowanie z tytułu uszkodzenia pojazdów na skutek złej nawierzchni 

(wnioski załatwione pozytywnie – wysokości zatwierdzonych odszkodowań). 

6. Realizacja polityki mieszkaniowej miasta. 

7. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu  

z dotychczasowymi dzierżawcami mającymi umowy zawarte na czas 

oznaczony do 3 lat;  

b) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

pedagogów, psychologów, logopedów, doradców zawodowych;  

c) przeniesienia i renowacji Pomnika Niepodległości; 

d) podziału miasta Grajewo na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

numerów granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych; 

e) przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących budżetu 

obywatelskiego;  

f) określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację 

zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej;  

g) zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowej z budżetu miasta 



Grajewo na bieżące utrzymanie wód i urządzeń wodnych, trybu postępowania 

w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczenia;  

h) uchylająca uchwałę w sprawie zwolnienia z obowiązku dokonania wpłaty do 

budżetu nadwyżki środków obrotowych za 2017 rok samorządowego zakładu 

budżetowego – Zakładu Administracji Domów Mieszkalnych w Grajewie; 

i)udzielenia pomocy finansowej przez miasto Grajewo powiatowi 

grajewskiemu; 

 j) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2018 – 

2027;  

k)  zmian w budżecie miasta Grajewo na 2018 rok. 

8. Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Miasta. 

9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zamknięcie posiedzenia. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem czy będą uwagi lub wnioski do                   

porządku obrad a w związku z brakiem zgłoszeń zarządziła głosowanie  

w sprawie rozszerzenia porządku obrad o dodatkowe projekty uchwał. 

Komisje w głosowaniu jawnym przyjęły porządek obrad – bez zmian. 

/ głosowanie: 18 głosów-za, 0-przeciw, wstrz.się/ 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Poinformował, że za chwilę wyjeżdża w sprawach służbowych i w związku 

 z tym zachęcił do skorzystania z jego obecności i zadawaniu pytań lub 



zgłaszaniu uwag w sprawach będących przedmiotem dzisiejszych obrad lub  

w innych sprawach. Będąc  przy głosie poinformował o: 

-  wizycie w Ministerstwie Infrastruktury w czasie której zostały omówione 

sprawy związane z przebiegiem trasy Rail Baltica w odniesieniu do dróg 

krajowych 61 i 65 , które przecinają się w Grajewie oraz możliwych rozwiązań 

dotyczących przejazdu kolejowego . Poruszona została również kwestia 

połączenia  Via Balticą odcinka drogi ekspresowej  S16( Ełk- Knyszyn)które da 

wiele możliwości dla podróżujących grajewian. Rozmowa dotyczyła również 

kwestii dofinansowania remontu ul. Kopernika i ul. Ełckiej. Zostały również 

poruszone inne kwestie ważne dla naszego miasta. 

-  złożeniu wniosku na dofinansowanie budowy dróg: płk. Tadeusza 

Falewicza, mjr. Jana Tabortowskiego, płk. Franciszka Kaczkowskiego oraz 

części ulicy, która jeszcze nie ma nazwy, w ramach Rządowego Programu na 

Rzecz Rozwoju oraz Konkurencyjności Regionów poprzez Wsparcie Lokalnej 

Infrastruktury Drogowej, 

- działaniach związanych z dworcem kolejowym, 

- zagospodarowaniu Parku Solidarności oraz utworzeniu terenów zielonych  

w Grajewie”. 

Pan Zbigniew Fadrowski- Członek Komisji  

Zwrócił się z zapytaniem, dlaczego w projekcie uchwały w sprawie zmian  

w budżecie na 2018 rok nie została uwzględniona inwestycja związana  

z ul. Spokojną? 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Odpowiedział, że ma to związek ze złożonym odwołaniem od decyzji po czym 

temat obudował szerokim kontekstem merytorycznym. 

Pan Zbigniew Fadrowski- Członek Komisji  



Zwrócił się z zapytaniem dlaczego składa się wniosek na dofinansowanie 

budowy dróg: płk. Tadeusza Falewicza, mjr. Jana Tabortowskiego, płk. 

Franciszka Kaczkowskiego oraz części ulicy, która jeszcze nie ma nazwy,  

w ramach Rządowego Programu na Rzecz Rozwoju oraz Konkurencyjności 

Regionów poprzez Wsparcie Lokalnej Infrastruktury Drogowej, zaś pomija się 

się aplikowanie o środki na inwestycję związaną z ul. Ekologiczną? 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Odpowiedział, że na przełomie jesieni będzie złożony wniosek  

o dofinansowanie z Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury 

drogowej„ Schetynówki”. Zapewnił, że przedmiotową inwestycję traktuje jako  

priorytetową. 

W tym momencie Burmistrz opuścił obrady. 

Pan Zbigniew Fadrowski- Członek Komisji  

Zapytał o parking na ul. Wiktorowej? 

Pan Maciej Paweł Bednarko- Zastępca Burmistrza 

Odpowiedział, że trwają KPP i Powiatowy Zarząd Dróg zatwierdzili organizację 

ruchu procedury i aktualnie trwają procedury wynikające z przepisów prawa. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad3. 

3. Informacja na temat działalności: 

a) Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Grajewie. Formy 

pomocy mieszkańcom znajdującym się w trudnej sytuacji 

materialnej, niepełnosprawnym, chorym i w podeszłym wieku. 

Informacja o realizacji programów „Rodzina Trzy+” oraz 

„Grajewskiej Karty Seniora” w 2017 r.  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz 



 z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej  

( tablety). 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 4 do prot./ 

- wnioskodawca tematu:   Komisja Oświaty….RM ( plan pracy komisji) 

- referują: Dyrektor MOPS w Grajewie pani Barbara Pieńkowska 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację tematu pn.:”Informacja na temat 

działalności:Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Grajewie. 

Formy pomocy mieszkańcom znajdującym się w trudnej sytuacji 

materialnej, niepełnosprawnym, chorym i w podeszłym wieku. 

Informacja o realizacji programów „Rodzina Trzy+” oraz 

„Grajewskiej Karty Seniora” w 2017 r. „ 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać 

głos a w związku z brakiem pytań zarządził głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały Informację na temat działalności:  

 Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Grajewie. Formy pomocy 

mieszkańcom znajdującym się w trudnej sytuacji materialnej, 

niepełnosprawnym, chorym i w podeszłym wieku. Informacja  

o realizacji programów „Rodzina Trzy+” oraz „Grajewskiej Karty 

Seniora” w 2017 r.  

/ głosowanie: 18 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

b) Informacja na temat działalności Klubu „Zdrowie i Trzeźwość” - 

plany i zamierzenia do realizacji w 2018 r.  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz 



 z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej  

( tablety). 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 5 do prot./ 

- wnioskodawca tematu:   Komisja Oświaty….RM ( plan pracy komisji) 

- referują: Dyrektor MOPS w Grajewie pani Barbara Pieńkowska 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację tematu pn.: „Informacja na temat działalności Klubu 

„Zdrowie i Trzeźwość” - plany i zamierzenia do realizacji w 2018 r.”  

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać 

głos a w związku z brakiem pytań zarządził głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały Informację na temat działalności 

Klubu „Zdrowie i Trzeźwość” - plany i zamierzenia do realizacji  

w 2018 r. 

/ głosowanie: 18 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

c) Informacja na temat działalności Środowiskowego Domu 

Samopomocy – plany i zamierzenia do realizacji 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz 

 z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej  

( tablety). 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 6 do prot./ 

- wnioskodawca tematu:   Komisja Oświaty….RM ( plan pracy komisji) 



- referują: Dyrektor MOPS w Grajewie pani Barbara Pieńkowska 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację tematu pn.:”Informacja na temat działalności 

Środowiskowego Domu Samopomocy – plany i zamierzenia do 

realizacji.” 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać 

głos a w związku z brakiem pytań zarządził głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały Informację na temat działalności 

Środowiskowego Domu Samopomocy – plany i zamierzenia do 

realizacji w 2018 r.  

/ głosowanie: 18 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

d) Informacja na temat działalności Klubu Seniora – sprawozdanie 

za 2017 rok, plany i zamierzenia do realizacji w 2018 r. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz 

 z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej  

( tablety). 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 7 do prot./ 

- wnioskodawca tematu:   Komisja Oświaty….RM ( plan pracy komisji) 

- referują: Dyrektor MOPS w Grajewie pani Barbara Pieńkowska 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację tematu pn.:”Informacja na temat działalności Klubu 

Seniora – sprawozdanie za 2017 rok, plany i zamierzenia do 



realizacji w 2018 r.” 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać 

głos a w związku z brakiem pytań zarządził głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały Informację na temat działalności 

Klubu Seniora – sprawozdanie za 2017 rok, plany i zamierzenia do 

realizacji w 2018 r. 

/ głosowanie: 18 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad4. 

/-Miejska Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

w Grajewie – plany i zamierzenia do realizacji w 2018 r./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz 

 z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej  

( tablety). 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 8 do prot./ 

- wnioskodawca tematu:   Komisja Oświaty….RM ( plan pracy komisji) 

- referują: Pełnomocnik Burmistrza ds RPA pani Barbara Kochanowska 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację tematu pn.: „Miejska Komisji ds. Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Grajewie – plany i zamierzenia do 

realizacji w 2018 r.” 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać 

głos a w związku z brakiem pytań zarządził głosowanie. 



Komisje pozytywnie zaopiniowały Informację na temat Miejskiej 

Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Grajewie – 

plany i zamierzenia do realizacji w 2018 r. 

/ głosowanie: 18 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad5. 

/- Ocena stanu dróg miejskich po okresie zimowym. Utrzymanie 

dróg i zakres prac remontowych. Informacje o ilości wniosków 

przedłożonych o odszkodowanie z tytułu uszkodzenia pojazdów na 

skutek złej nawierzchni (wnioski załatwione pozytywnie – 

wysokości zatwierdzonych odszkodowań). 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz 

 z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej  

( tablety). 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 9 do prot./ 

- wnioskodawca tematu:   Komisja Gospodarki….RM ( plan pracy komisji) 

- referują: Zastępca Burmistrza pan Maciej Paweł Bednarko 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację tematu pn.: „Ocena stanu dróg miejskich po okresie 

zimowym. Utrzymanie dróg i zakres prac remontowych. Informacje 

o ilości wniosków przedłożonych o odszkodowanie z tytułu 

uszkodzenia pojazdów na skutek złej nawierzchni (wnioski 

załatwione pozytywnie – wysokości zatwierdzonych 



odszkodowań)”. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać 

głos? 

Pan Wojciech Szczepan Formejster- Z-ca Przewodniczej Komisji 

Oświaty...RM 

Zwrócił uwagę, że stanowisko postojowe tzw. koperta ( znak P-20) przy ul. 

Krasickiego na wysokości bloku nr 20 na os. Południe jest zbyt dużych 

wymiarów w porównaniu do innych znajdujących się na terenie miasta. 

Temat obudował szerokim kontekstem merytorycznym. 

Pan Tomasz Dudziński- Dyrektor GCK 

W nawiązaniu do poruszonej kwestii poinformowałł, że po wybudowaniu 

windy w budynku GCK trzeba było wyznaczyć stanowisko postojowe  

przeznaczone  i przystosowane dla określonego rodzaju pojazdu. Zarząd Dróg 

określił jego parametry 3,60mx5m dla samochodów osobowych 

użytkowanych przez osoby niepełnosprawne. 

Pan Ryszard Chiliński- Członek Komisji  

Stwierdził, że zgadza się z wypowiedzią pana Radnego Wojciecha Formejstra. 

Pani Ewa Zyskowska-Banach – Inspektor WGK UM 

Wyjaśniła, że stanowiska postojowe z wcześniejszego okresu były mniejsze 

ponieważ obowiązywały inne przepisy. Aktualnie obowiązują nowe przepisy 

które kształtują nowe większe wymiary miejsc postojowych spełniających  

określone w przepisach techniczno–budowlanych.Nowe wymiary miejsc 

parkingowych od 1 stycznia 2018 r. Według nowego Rozporządzenia Ministra 

Infrastruktury i Budownictwa (z dnia 14 listopada 2017 r.), które zmienia 

dotychczasowe wytyczne odnośnie rozmiarów miejsc parkingowych, 

stosowne przepisy otrzymały brzmienie: 

- Stanowiska postojowe dla samochodów powinny mieć wymiary wynoszące 

co najmniej: 

1) szerokość 2,5 m i długość 5 m – w przypadku samochodów osobowych; 

https://pl.wikipedia.org/wiki/Przepis_techniczny


2) szerokość 3,6 m i długość 5 m – w przypadku samochodów osobowych 

użytkowanych przez osoby niepełnosprawne; 

Pan Zbigniew Fadrowski- Członek Komisji  

Powiedział, że skoro na osiedlach wielorodzinnych wyznacza się tego typu 

miejsca postojowe pod konkretne osoby to w jego ocenie takie stanowisko 

powinno znajdować się jak najbliżej wejścia do klatki osoby 

uprzywilejowanej.  

Pan Jerzy Fidura- Członek Komisji  

Stwierdził, że na początku procesu związanego z projektowaniem miejsc 

parkingowych na osiedlach należałoby przeprowadzić konsultacje z 

mieszkańcami w celu właściwego wyznaczenia miejsc postojowych dla osób 

uprzywilejowanych.  

Pan Maciej Paweł Bednarko- Zastępca Burmistrza  

Odpowiedział, że w błędzie są ci, którym się wydaje, że każdy inwestor 

wyznacza miejsca parkingowe na tzw. oko. Ich dokładne wymiary są 

zapisane w Rozporządzeniu Ministra Infrastruktury i Budownictwa w sprawie 

warunków technicznych, jakim powinny odpowiadać budynki i ich 

usytuowanie.  

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Komisji 

Gospodarki….RM 

Zwrócił uwagę, że mieszkańcy skarżą się na fatalny stan  drogi powiatowej na 

odcinku ul. Przemysłowej. Kierowcy niszczą samochody - to jest zderzenie ich 

z rzeczywistością drogową na tym odcinku .Nadmienił, że istniejąca sytuacja 

na ul. Przemysłowej zagraża bezpieczeństwu w ruchu drogowym. Wobec 

tego w trosce o bezpieczeństwo mieszkańców, remont ul. Przemysłowej 

powinien być  wykonany jak najszybciej-stwierdził. 

Pan Maciej Paweł Bednarko- Zastępca Burmistrza  

Zapewnił, że temat urząd zwróci się w tej sprawie do będzie Powiatu 

Grajewskiego. 



Pan Kazimierz Podlaski- Przewodniczący Obrad  

Stwierdził, że  po ustaniu zimowych warunków należy dokonać wizji  

w terenie, zwracając uwagę na stan jezdni, poboczy, chodników, znaków 

drogowych i innych elementów wyposażenia drogi. Informacja z tych 

czynności powinna zostać złożona radnym podczas posiedzeń komisji. Dodał, 

ze również ul. Braci Świackich wymaga remontu.   

Pan Maciej Paweł Bednarko- Zastępca Burmistrza  

Odpowiedział, że takie przeglądy są wykonywane, ponieważ jednym  

z obowiązków zarządcy drogi, wynikającym z ustawy o drogach publicznych  

z jest przeprowadzanie okresowych kontroli stanu dróg i drogowych obiektów 

inżynierskich ze szczególnym uwzględnieniem ich wpływu na stan 

bezpieczeństwa ruchu drogowego.   

Pan Ryszard Chiliński- Członek Komisji  

Zasygnalizował potrzebę uwzględnienia w przyszłorocznym budżecie środków 

finansowych na ułożenie dywanika asfaltowego na ulicy Krasickiego. 

Pan Maciej Paweł Bednarko- Zastępca Burmistrza  

Stwierdził, że wniosek jest zasadny i w przyszłości będzie wzięty pod uwagę. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały Informację na temat stanu dróg 

miejskich po okresie zimowym. Utrzymanie dróg i zakres prac 

remontowych. Informacje o ilości wniosków przedłożonych  

o odszkodowanie z tytułu uszkodzenia pojazdów na skutek złej 

nawierzchni (wnioski załatwione pozytywnie – wysokości 

zatwierdzonych odszkodowań).  

/ głosowanie: 18 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 



Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad6. 

/- Realizacja polityki mieszkaniowej miasta./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz 

 z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej  

( tablety). 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 10 do prot./ 

- wnioskodawca tematu:   Komisja Gospodarki….RM ( plan pracy komisji) 

- referują: Dyrektor ZADM w Grajewie pani Marianna Haraś 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację tematu pn.: „Realizacja polityki mieszkaniowej 

miasta.” Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym 

punkcie zabrać głos? 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Komisji 

Gospodarki...RM 

Zwrócił się z zapytaniem, kto wynajmuje lokal  użytkowy w budynku przy ul. 

Woj. Polskiego 42 (po Zackiewiczu)? 

Pani Marianna Haraś- Dyrektor ZADM  

Odpowiedziała, że po  złożeniu wypowiedzenia przez dotychczasowych 

najemców, Zakład ADM ogłosił pisemny przetarg nieograniczony. Z przetargu 

został wyłoniony najemca, który w tym lokalu otworzy sklep meblowy.  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Komisji Oświaty….RM 

Zwróciła się z zapytaniem jaka jest liczba rodzin zamieszkujących w budynku 

przy ul. Kopernika 10 A oraz kto pokryje koszty zadłużenia za ciepło ? 

Pani Marianna Haraś- Dyrektor ZADM  

Odpowiedziała, że w budynku mieszka 6 rodzin, jeżeli powstanie zadłużenie 



Zakład pokryje koszty oraz skieruje sprawę do sądu o zapłatę i eksmisję. Po 

uzyskaniu wyroku, Komornik przeprowadzi eksmisję do lokalu socjalnego, 

czyli do lokalu bez centralnego ogrzewania.  

Pan Maciej Pawel Bednarko – Zastępca Burmistrza 

Tytułem uzupełnienia poinformował, że dodatki mieszkaniowe są formą 

pomocy osobom o niskim poziomie dochodów w ponoszeniu wydatków 

związanych z utrzymaniem mieszkań.  

Pan Zbigniew Fadrowski- Członek Komisji 

Zwrócił się z zapytaniem czy wysokość czynszów, jest adekwatna do 

standardów mieszkań? 

Pani Marianna Haraś- Dyrektor ZADM  

Odpowiedziała, że stawki czynszu w zasobach komunalnych Zakładu ADM 

określa Zarządzenie nr 290/12 Burmistrza Miasta Grajewo. Stawka bazowa 

czynszu za 1m2 powierzchni użytkowej lokalu mieszkalnego wynosi 

2,89zł/m2, która ulega podwyższeniu ze względu na położenie oraz 

wyposażenie lokalu . Natomiast stawka czynszu za 1m2 powierzchni 

użytkowej lokalu socjalnego wynosi 0,88zł/m2 i tylko takie stawki Zakład 

może stosować. 

Pani Halina Muryjas- Rząsa- Przewodnicząca Rady Miasta  

Zwróciła się z zapytaniem czy jest stała grupa najemców, którzy odpracowują 

zadłużenie czynszowe w ramach programu ? 

Pani Marianna Haraś- Dyrektor ZADM  

Odpowiedziała, że tak i dodała, że jest stała grupa osób odpracowujących 

zadłużenie, ale nie muszą oni przychodzić codziennie do pracy i to jest 

zgodne z programem.  

Pani Anna Opara- Członek Komisji  

Zwróciła się z zapytaniem, czy  w budynku przy ul. Ełckiej 5 planowane jest 

wykonanie centralnego ogrzewania ?  

Pan Maciej Pawel Bednarko – Zastępca Burmistrza 

Odpowiedział, że tak, po czym dodał, że budynek przy ul. Ełckiej 5 

wyznaczony jest w ramach rewitalizacji do termomodernizacji oraz jest już 



opracowana ekspertyza techniczna, która udostępnił zebranym. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały Informację na temat realizacji 

polityki mieszkaniowej miasta.  

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad7. 

/- Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach:/ 

Pan Kazimierz Podlaski  – Przewodniczący Obrad 

Stwierdził, że aktualnie komisje będą procedowały nad projektami uchwał. 

Dodał, że zadaniem komisji jako wewnętrznego organu rady jest ich 

zaopiniowanie -zgodnie z trybem regulaminowym. 

a) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi 

dzierżawcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat;  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej ( tablety). 

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 11 do prot./ 

-inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo pan Dariusz Latarowski 

- referują: Zastępca Burmistrza pan Maciej Paweł Bednarko 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Zaopiniowaniu poddał pierwszy projekt uchwały - w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu  

z dotychczasowymi dzierżawcami mającymi umowy zawarte na czas 

oznaczony do 3 lat. Następnie zwrócił się z zapytaniem czy ktoś chciałby  



w tym punkcie zabrać głos?  

Pan Maciej Paweł Bednarko - Zastępca Burmistrza 

Omówił istotę oraz zakres merytoryczny ww. projektu uchwały. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie w 

sprawie pozytywnego zaopiniowania ww. projektu uchwały. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu 

z dotychczasowymi dzierżawcami mającymi umowy zawarte 

na czas oznaczony do 3 lat-bez poprawek 

/ głosowanie: 17 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/  

 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

b)projekt uchwały w sprawie  określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, 

logopedów, doradców zawodowych;  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej ( tablety). 

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr12 do prot./ 

-inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo pan Dariusz Latarowski 

- referują: Główny Specjalista ds Oświaty pani Julita Wiluk 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Zaopiniowaniu poddał kolejny projekt uchwały z pakietu uchwał  - w sprawie 

określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

pedagogów, psychologów, logopedów, doradców zawodowych. 



Następnie zwrócił się z zapytaniem czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać 

głos?  

Pani Julita Wiluk – Główny Specjalista ds Oświaty UM 

Omówiła istotę oraz zakres merytoryczny ww. projektu uchwały. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie  

w sprawie pozytywnego zaopiniowania ww. projektu uchwały. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie 

określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

pedagogów, psychologów, logopedów, doradców zawodowych -bez 

poprawek  

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 1-wstrz.się/ 

 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

c) projekt uchwały w sprawie przeniesienia i renowacji Pomnika 

Niepodległości; 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej ( tablety). 

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 13 do prot./ 

-inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo pan Dariusz Latarowski 

- referują: Sekretarz Miasta pan Ryszard Wolwark 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Zaopiniowaniu poddał kolejny projekt uchwały - w sprawie przeniesienia  

i renowacji Pomnika Niepodległości. Następnie zwrócił się z zapytaniem 



czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? 

Pan Ryszard Wolwark- Sekretarz  

Omówił istotę oraz zakres merytoryczny ww. projektu uchwały. 

Pan Tomasz Dudziński – Dyrektor GCK 

Wypowiedział się w sprawie historii tego pomnika i jego lokalizacji. Temat 

obudował szerokim kontekstem merytorycznym. 

Pan Zbigniew Fadrowski- Członek Komisji  

Stwierdził, iż jego zdaniem czoło pomnika powinno być zwrócone w stronę ul. 

Strażackiej, aby w przypadku odbywających się uroczystości nie powodować 

utrudnień w ruchu na przylegających ulicach. 

Pan Ryszard Wolwark- Sekretarz  

Ad vocem pomysł uznał za słuszny i stwierdził, że będzie on analizowany na 

etapie zmiany lokalizacji tego pomnika.  

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie w 

sprawie pozytywnego zaopiniowania ww. projektu uchwały. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie  

przeniesienia i renowacji Pomnika Niepodległości-bez poprawek 

/ głosowanie: 17 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

d) projekt uchwały w sprawie podziału miasta Grajewo na stałe 

obwody głosowania, ustalenia ich numerów granic oraz siedzib 

obwodowych komisji wyborczych; 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej ( tablety). 

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 14 do prot./ 



-inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo pan Dariusz Latarowski 

- referują: Sekretarz Miasta pan Ryszard Wolwark 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Zaopiniowaniu poddał kolejny projekt uchwały - w sprawie podziału miasta 

Grajewo na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów granic 

oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. Następnie zwrócił się  

z zapytaniem czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos  

a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie  

podziału miasta Grajewo na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

numerów granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych-bez 

poprawek 

/ głosowanie: 17 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

e) projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

społecznych dotyczących budżetu obywatelskiego;  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej ( tablety). 

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 15 do prot./ 

-inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo pan Dariusz Latarowski 

- referują:Sekretarz Miasta pan Ryszard Wolwark 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Zaopiniowaniu poddał pierwszy projekt uchwały - w sprawie 



przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących budżetu 

obywatelskiego. 

 Następnie zwrócił się z zapytaniem czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać 

głos? 

Pan Ryszard Wolwark- Sekretarz Miasta  

Omówił istotę oraz zakres merytoryczny ww. projektu uchwały.  

Pan Daniel Purwin- Członek Komisji  

Zawnioskował o stworzenie możliwości pobrania ze strony internetowej miasta 

kart do głosowania. 

Pani Emila Piwko- Naczelnik WO UM  

Powiedziała, że głosowanie może odbywać się także z zastosowaniem 

specjalnego modułu do głosowania elektronicznego znajdującego się na 

stronie internetowej miasta. 

Pan Zbigniew Fadrowski- Członek Komisji  

Powiedział, że w jego ocenie brak jest danych odnośnie przebiegu weryfikacji 

głosów. 

Pani Emila Piwko- Naczelnik WO UM  

Ad vocem odpowiedziała, że wracamy  do procedury przebiegu głosowania  

z roku ubiegłego. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty….RM 

Zawnioskowała o: 

- umieszczenie na Karcie do głosowania stanowiącej zał. do projektu uchwały 

instrukcji dotyczącej warunków ważności głosu, 

- umożliwienie pobrania Karty do głosowania w formacie PDF z oficjalnej 

internetowej strony miasta Grajewo: www.grajewo.pl 

Stwierdziła, że oba wnioski mają charakter formalny  

Pan Zbigniew Fadrowski- Członek Komisji  

W proponowanej procedurze głosowania zawnioskował o zastosowanie 

wyłącznej formuły głosowania bezpośredniego i osobistym włożeniu do urny 



karty do głosowania. Powiedział, że należałoby stworzyć odpowiedni nadzór 

nad urną i procedurą wrzucania do niej kart pełnionego przez pracowników w 

których znajdują się punkty do głosowania. Wyjaśnił, że chodzi mu  

o wyeliminowanie ewentualnych nieprawidłowości podczas głosowania. 

 Pan Ryszard Chiliński- Członek Komisji  

Również opowiedział się za formułą bezpośredniego głosowania. 

Pan Tomasz Dudziński- Dyrektor GCK  

W związku z tym, że jednym z proponowanych punktów do głosowania jest 

budynek Grajewskiego Centrum Kultury stwierdził, że nie ma możliwości 

sprawdzenia czy ktoś wrzuca głos osobiście, po czym podał przykłady. Dodał, 

że nie ma możliwości stworzenia odpowiednich warunków nadzoru nad urną. 

Zasugerował ewentualne oddelegowanie uprawnionej osoby do nadzoru nad 

urną i pilnowania procedury glosowania, tak aby była ona zgodna  

z proponowanymi zapisami. Zasugerował ewentualne zabezpieczenie 

dodatkowych środków finansowych i przekazanie ich np. w formie dotacji  

celowej na wynagrodzenia dla pracownika GCK, który będzie pełnił dyżur  

w sposób wskazany przez Radnych. 

Pani Wioleta Grabowska- Członek Komisji  

Opowiedziała się za: 

- umożliwieniem skorzystania z różnych form głosowania, 

- stworzeniem możliwości pobrania Karty do głosowania z oficjalnej 

internetowej strony miasta Grajewo. 

Pan Zbigniew Fadrowski- Członek Komisji 

Zwrócił się o opinię prawną na okoliczność wystąpienia takiej sytuacji kiedy 

jedna osoba pobierze ze strony internetowej karty do głosowania i wrzuci do 

urny np. 10-15 sztuk. Stwierdził, że nie może być takich sytuacji, ponieważ 

byłoby to wielce niesprawiedliwe. Stwierdził, że głosowanie przez internet  nie 

daje 100% pewności przejrzystości zastosowania procedur głosowania tzn. 

czy rzeczywiście głosuje osoba której dane figurują na karcie do głosowania.  



Pani Barbra Dąbrowska- Radca Prawny  

Wyjaśniła na czym polega głosowanie bezpośrednie. Powiedziała, że 

oczywiście zaistnienia pewnych zagrożeń związanych z zachowaniem 

bezpośredniości głosowania nie można wykluczyć. 

Komisje w głosowaniu jawnym odrzuciły wniosek o wykluczeniu   

możliwości elektronicznego głosowania przez internet.  

/za- 4 głosy, przeciw-8 głosy, wstrz. się -3 głosy/    

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie  

w sprawie pozytywnego zaopiniowania ww. projektu uchwały. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie  

przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących budżetu 

obywatelskiego- z nw. poprawkami: 

1. Umieszczenie na Karcie do głosowania stanowiącej zał. do projektu 

uchwały instrukcji dotyczącej warunków ważności głosu 

/ głosowanie: 13 głosów-za, 0-przeciw, 2-wstrz.się/ 

2. Możliwość pobrania Karty do głosowania w formacie PDF z oficjalnej 

internetowej strony miasta Grajewo: www.grajewo.pl 

/ głosowanie: 8 głosów-za, 4-przeciw, 3-wstrz.się/ 

głosowanie nad projektem uchwały z ww. poprawkami: 

/ głosowanie: 9 głosów-za, 4-przeciw, 3-wstrz.się/ 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

f) projekt uchwały w sprawie określenia trybu i szczegółowych 

kryteriów oceny wniosków o realizację zadania publicznego  

w ramach inicjatywy lokalnej;  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  



z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej ( tablety). 

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 16 do prot./ 

-inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo pan Dariusz Latarowski 

- referują: Kierownik Ref. Pozyskiwania Środków UM pan Tomasz Poniatowski 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Zaopiniowaniu poddał kolejny projekt uchwały - w sprawie określenia 

trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację 

zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej. 

 Następnie zwrócił się z zapytaniem czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać 

głos? 

Pan Tomasz Dudziński- Dyrektor GCK 

Stwierdził, że w jego ocenie projekt uchwały wymaga doprecyzowania, 

ponieważ nie zawiera wzoru wniosku o inicjatywę lokalną, po czym swoją 

wypowiedź obudował szerokim kontekstem merytorycznym. 

Pan Tomasz Poniatowski – Kierownik Ref.PŚ 

Odpowiedział, że zgodnie z interpretacją organu nadzoru tj. wojewody, wzór 

wniosku o którym mowa i sposób jego oceny to kompetencja organu 

wykonawczego czyli burmistrza. Ustawa daje kompetencje odnośnie kryterium 

oceny i inicjatywy lokalnej. Szczegółowe informacje oraz wzór wniosku znajdą 

się w zarządzeniu burmistrza. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie  

w sprawie pozytywnego zaopiniowania ww. projektu uchwały. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie  

określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków  

o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej -bez 

poprawek 



/ głosowanie: 12 głosów-za, 0-przeciw, 1-wstrz.się/ 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

g) projekt uchwały w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym 

dotacji celowej z budżetu miasta Grajewo na bieżące utrzymanie 

wód i urządzeń wodnych, trybu postępowania w sprawie udzielenia 

dotacji i sposobu jej rozliczenia;  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej ( tablety). 

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 17 do prot./ 

-inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo pan Dariusz Latarowski 

- referują: Inspektor WGK UM pani Ewa Zyskowska Banach 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Zaopiniowaniu poddał pierwszy projekt uchwały - w sprawie zasad 

udzielania spółkom wodnym dotacji celowej z budżetu miasta 

Grajewo na bieżące utrzymanie wód i urządzeń wodnych, trybu 

postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczenia  

Następnie zwrócił się z zapytaniem czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać 

głos w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie.  

 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zasad 

udzielania spółkom wodnym dotacji celowej z budżetu miasta 

Grajewo na bieżące utrzymanie wód i urządzeń wodnych, trybu 

postępowania  

w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczenia-bez poprawek 



/ głosowanie: 12 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

h) projekt uchwały uchylającej uchwałę w sprawie zwolnienia  

z obowiązku dokonania wpłaty do budżetu nadwyżki środków 

obrotowych za 2017 rok samorządowego zakładu budżetowego – 

Zakładu Administracji Domów Mieszkalnych w Grajewie 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej ( tablety). 

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 18 do prot./ 

-inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo Pan Dariusz Latarowski 

- referują: Dyrektor ZADM pani Marianna Haraś 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Zaopiniowaniu poddał kolejny projekt uchwały -uchylająca uchwałę  

w sprawie zwolnienia z obowiązku dokonania wpłaty do budżetu 

nadwyżki środków obrotowych za 2017 rok samorządowego zakładu 

budżetowego – Zakładu Administracji Domów Mieszkalnych  

w Grajewie. Następnie zwrócił się z zapytaniem czy ktoś chciałby w tym 

punkcie zabrać głos? 

Pani Marianna Haraś- Dyrektor ZADM 

Omówiła istotę oraz zakres merytoryczny ww. projektu uchwały 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie  

w sprawie pozytywnego zaopiniowania ww. projektu uchwały. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie 

uchylająca uchwałę w sprawie zwolnienia z obowiązku dokonania 

wpłaty do budżetu nadwyżki środków obrotowych za 2017 rok 



samorządowego zakładu budżetowego – Zakładu Administracji 

Domów Mieszkalnych w Grajewie-bez poprawek 

/ głosowanie: 12 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

i)projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 

miasto Grajewo powiatowi grajewskiemu; 

 Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej ( tablety). 

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 19 do prot./ 

-inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo Pan Dariusz Latarowski 

- referują: Zastępca Burmistrza pan Maciej Paweł Bednarko  

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Zaopiniowaniu poddał kolejny projekt uchwały - w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej przez miasto Grajewo powiatowi grajewskiemu. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać 

głos a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej przez miasto Grajewo powiatowi 

grajewskiemu -bez poprawek 

/ głosowanie: 12 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

j) projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej miasta Grajewo na lata 2018 – 2027;  

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 



Zaopiniowaniu poddał kolejny projekt uchwały - w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2018 – 

2027. 

 Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej ( tablety). 

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 20 do prot./ 

-inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo Pan Dariusz Latarowski 

- referują: Zastępca Burmistrza pan Maciej Paweł Bednarko  

k)  projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo na 

2018 rok. 

 Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej ( tablety). 

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 21 do prot./ 

-inicjatywa uchwałodawcza: Burmistrz Miasta Grajewo Pan Dariusz Latarowski 

- referują: Zastępca Burmistrza pan Maciej Paweł Bednarko  

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Zaopiniowaniu poddał dwa merytorycznie powiązane ze sobą projekty uchwał 

- w sprawach: 

- zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 

2018 – 2027 oraz projekt zmian w budżecie miasta Grajewo na 2018 

rok do wspólnego procedowania. Następnie zwrócił się z zapytaniem czy 

ktoś chciałby zabrać głos? 

Pan Zbigniew Fadrowski- Członek Komisji  

Stwierdził, że skoro z braku środków finansowych rezygnuje się z wielu  zadań 

inwestycyjnych to ma wątpliwości czy słuszny jest kierunek związany  

z  wprowadzeniem do budżetu zadania inwestycyjnego p.n. „Wykonanie 



instalacji centralnego ogrzewania i ciepłej wody użytkowej w budynku przy ul. 

Kopernika 10A w Grajewie” na kwotę 150 000,00 zł? 

Pan Maciej Paweł Bednarko- Zastępca Burmistrza  

Odpowiadając zapewnił, że kierunek jest słuszny, wychodzący naprzeciw 

oczekiwaniom mieszkańców, po czym wypowiedź obudował szerokim 

kontekstem merytorycznym. Dodał, że będzie to likwidacja tak zwanej „ 

niskiej emisji”, czyli pieców, kotłów w tym budynku 

Pani Henryka Jagielska- Członek Komisji  

Powiedziała, że popiera  pomysł dot. wykonania instalacji centralnego 

ogrzewania i ciepłej wody użytkowej w budynku przy ul. Kopernika 10A  

w Grajewie, ponieważ jest to także inwestowanie w ekologię. 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowania. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2018 

– 2027-bez poprawek;  

/ głosowanie: 12 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie miasta Grajewo na 2018 rok-bez poprawek 

/ głosowanie: 12 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad8. 

/-Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia 

Komisji Rady Miasta./ 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Procedurze przyjęcia poddał protokół z poprzedniego posiedzenia 



połączonych Komisji, który wyłożony był na sali obrad. W związku z brakiem 

uwag, co do treści dokumentu zarządził głosowanie  w sprawie jego 

przyjęcia.   

Komisje w głosowaniu jawnym przyjęły Protokół Nr 37/18 z dnia                                        

27 marca 2018 roku z posiedzenia połączonych komisji Rady Miasta 

- bez uwag, co do treści.  

( głosowanie: 17 głosów-za, 0 -przeciw, 0-wstrz.) 

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad9. 

/-Wolne wnioski i informacje. / 

Pan Kazimierz Podlaski– Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację punktu jak wyżej.  

Pan Edward Boć- Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu...RM 

Zwrócił się z zapytaniem kiedy należy spodziewać się przeznaczenia środków 

na wykonanie chodników na os. Huta? 

Pan Maciej Paweł Bednarko- Zastępca Burmistrza  

Odpowiedział, że po rozstrzygnięciu przetargów i po analizie wykonania 

budżetu za I półrocze 2018 roku. 

Pan Kazimierz Podlaski- Przewodniczący Obrad 

Zawnioskował o ułożenie polbruku w obrębie skrzyżowania ulic: Sadowej i  

Konopskiej.  

Pan Maciej Paweł Bednarko- Zastępca Burmistrza  



Odpowiedział, że wniosek będzie rozpatrzony. Następnie zapytał radnych czy 

popierają pomysł o podjęciu inicjatywy uchwałodawczej  dla podjęcia uchwały 

w sprawie uhonorowania młodzieżowych laureatów. 

/Radni nie wnieśli sprzeciwu/. 

Następnie zaprosił obecnych do wzięcia udziału w majowych uroczystościach i 

obchodach. 

Ad10. 

/-  Zamkniecie posiedzenia/ 

Pan Kazimierz Podlaski - Przewodniczący Obrad 

W związku z wyczerpaniem wszystkich tematów objętych porządkiem 

posiedzenia, zamknął posiedzenie, dziękując wszystkim za udział.   

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

Protokółowała: B. Poniatowska  

 

(naczelnik BRM) 

                                                              Przewodniczący Obrad 

                                                                / Przewodniczący Komisji Budżetu... ....RM 
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